
Raseborgs byaforum / Raaseporin kyläfoorumi 
Mötesprotokoll / Pöytäkirja 31.1.2023 
   

1. Mötets öppning, konstaterande av deltagarna och presentationsrunda  
Kokouksen avaus, todetaan läsnäolijat, esittäytymiskierros 
Mötet öppnades kl. 18.00 av ordförande Jennifer Gammals. 
Puheenjohtaja Jennifer Gammals avasi kokouksen klo 18.00. 
Deltagare / Osallistujat: 
 
- Ulla Korhonen, Antskogin kyläseura ry 

- Marja Salenius, Antskogin kyläseura ry  

- Sara Wilson, Backgränd hembygdsförening r.f. 

- Marika Sandholm, Backgränd hembygdsförening r.f. 

- Mikael Gestrin, Bromarv Byaråd r.f. 

- Heidi Lindholm, Bromarv Byaråd r.f. 

- Tove Damén-Wikholm, Ekenäs Skärgårds Hembygdsförening (Skåldö) 

- Hanna Räisänen, Fiskars kyläseura ry 

- Viveca Blomberg, Gamla stan i Ekenäs r.f. 

- Christian Gröndahl, Gamla stan i Ekenäs r.f.  

- Thony Wikström, Hembygdens Vänner i Snappertuna r.f. 

- Marianne Liitelä, Pohjan kk:n kyläyhdistys ry 

- Leif Wikström, Prästkullanejdens hembygdsförening 

- Diana Lindholm, Snappertuna byaråd r.f. 

- Svante Lindholm, Snappertuna byaråd r.f. 

- Malin Nyholm, Skärgårdens vänner i Snappertuna r.f. 

- Gunilla Fjäder-Rehn, Skärgårdens vänner i Snappertuna r.f. 

- Holger Wickström, Snappertuna Byaråd/Raseborgs stad/Uudenmaankylät 

- Jaana Pinola, Åminneforsin asukasyhdistys 

- Gunilla Wasström, Pomoväst r.f. 

- Stefan Fri, Raseborgs stad 

- Jennifer Gammals, Raseborgs stad, ordförande 

- Barbro Österman, Raseborgs stad, sekreterare 

 
2. Val av protokolljusterare 

Pöytäkirjantarkastajien valinta 
Marja Selenius och Marianne Liitelä valdes till protokolljusterare. 
Marja Selenius ja Marianne Liitelä valittiin pöytäkirjantarkastajiksi. 



3. Presentation av Backgränds hembygdsförening, Sara Wilson och Marika 
Sandholm 
Backgrändin kyläyhdistyksen esittely, Sara Wilson ja Marika Sandholm 
Sara presenterade Backgränds by och berättade om föreningen, som har ca 240 
medlemmar. Marika berättade om byarådet, föreningshusets historia och om slutförda 
och pågående projekt. Föreningen har en mycket aktiv verksamhet för alla åldrar. Nästa 
år firar föreningen 100-årsjubileum. Skötselavtalet för Bastsjö badstrand och 
fotbollsplanen i samarbete med Raseborgs stad har varit ett fungerande koncept.  

Sara Wilson esitteli Backgrändin kylää ja kertoi sen aktiivisesta kyläyhdistyksestä, johon 
kuuluu noin 240 hlöä. Marika Sandholm kertoi kyläneuvostosta, kyläyhdistyksen talon 
historiasta ja meneillä olevista sekä toteutuneista hankkeista. Toimintaan kuuluu 
monenlaisia aktiviteettejä kaikenikäisille. 90-vuotisjuhlan historiikki kiersi osallistujien 
kesken ja ensi vuonna vietetään 100-vuotisjuhlia. Kylän nuoriso on palkattu muutaman 
vuoden ajan kesätöihin yhteistyössä kaupungin kanssa.  

 

4. Backgränd har två skötselavtal med Raseborgs stad, gällande badstranden och 
fotbollsplanen. 
Backgrändilla on kaksi huoltosopimusta Raaseporin kaupungin kanssa koskien 
uimarantaa ja jalkapallokenttää. 
Sara och Marika berättade om bakgrunden till skötselavtalen, som varit i bruk några år. 
Den första sommaren anställdes en ungdom från byn via OP:s sommarjobbskampanj, 
men numera bekostar staden finansieringen. Strandens skötselavtal gäller åren 2022-
2024. Skärgårdens Vänner och Snappertuna byaråd har liknande avtal. Stadens 
parkavdelning sköter om avtalen, som bör vara jämlika för alla föreningar. Understöds-
beloppet (1000 € per sommarjobbare) kunde ses över, för det kostar tyvärr mer för 
föreningarna än vad bidraget täcker. Jennifer informerade om möjligheten till 
sommarsedlar för ungdomar födda år 2007. Det förutsätter en egen finansieringsandel 
av föreningen. Jennifer tar upp ärendet med parkavdelningen, vars representant kan 
komma med på ett möte. Önskemål om utveckling av avtalet, som upplevs som positivt 
för alla. Det är ett bra sätt att sysselsätta ungdomar och samtidigt spara på stadens 
resurser. Diskussionen fortsätter vid behov i Facebook-gruppen. 

Sara ja Marika kertoivat huoltosopimusten taustasta. Ensimmäisenä kesänä OP:n 
kesätyökampanja työllisti kylän nuoren henkilön, mutta rahoitus tulee nykyään osittain 
Raaseporin kaupungilta. Rannan hoitosopimus on voimassa vuosina 2022-2024. 
Kaupungin puisto-osasto huolehtii sopimuksista, joiden tulee olla tasa-arvoisia kaikille 
yhdistyksille. Skåldöllä ja Snappertunalla on vastaavanlaiset sopimukset. Tuen määrää 
(1000 €/kesätyöntekijä) voitaisiin tarkistaa, koska tuki ei valitettavasti riitä kattamaan 
kaikkia kuluja. Jennifer muistutti kesäseteleistä, tänä vuonna tarkoitettu vuonna 2007 
syntyneille nuorille. Yhdistykseltä edellytetään oma osuus rahoituksesta. Jennifer ottaa 
asian esille puisto-osaston kanssa, jonka edustaja voi osallistua esim. seuraavaan 
kokoukseen. Esitettiin toiveita sopimuksen kehittämisestä, vaikka yleisesti koetaan 
kaikkien kannalta positiiviseksi. Hyvä tapa työllistää nuoria ja säästetään samalla 
kaupungin resursseja. Keskustelu jatkuu tarvittaessa Facebook-ryhmässä. 

 



5. Anställande av personal/hjälp till föreningar via sysselsättningsavdelningen  
Henkilökunnan palkkaaminen/yhdistysten tilapäinen apu työllistämisosaston 
kautta 
Sysselsättningsavdelningens chef Stefan Fri berättade om stadens sysselsättnings-
tjänster, som är ett samarbete mellan Raseborgs och Hangö stad. Broschyren 
”Kommunförsök med sysselsättning” delades ut. Elektronisk ansökan om lönestöd, 
staten sköter löneutbetalningen. Kommuntillägget är 250 €/månad. Fri berättade om 
principen för lönestöd, ex. 100 % lön inkl. övriga kostnader för 65 % arbetstid. Man kan 
också komma överens med arbetsgivaren om kortare arbetstid. Sysselsättningstjänsten 
kan ge förslag på lämpliga kandidater, men föreningarna får gärna själv uppge 
sökanden.  
Diskussion om eventuella utmaningar vid anställning av långtidsarbetslösa. Marianne 
berättade om sina erfarenheter från Suomen Kylät -projektet. Man får gärna kontakta 
henne för hjälp och råd i dessa frågor. Diskussion om utveckling av möjligheten att 
utföra praktiska jobb såsom trädgårdsskötsel, gårdskarlssysslor och fönstertvätt. Man 
borde utnyttja dylika möjligheter bättre inom byaråden. 

 
Työllistämisosaston päällikkö Stefan Fri esitteli kaupungin työllistämispalveluja. 
Raaseporin ja Hangon kaupunkien yhteistyö. ”Työllisyyden kuntakokeilut” -esite jaettiin 
kaikille. Sähköinen hakemus, valtio hoitaa palkanmaksun. Kuntalisä on 250 €/kk. Fri 
kertoi palkkatuen periaatteesta, esim. 100 % palkka sis. muut kulut 65 % työajasta. 
Työnantajan kanssa voi myös sopia lyhyemmästä työajasta. Työllistämisosasto voi 
ehdottaa sopivia ehdokkaita, mutta otetaan mielellään vastaan ehdotuksia suoraan 
yhdistyksiltä, koska tämä nopeuttaa prosessia. 
Keskustelua pitkäaikaistyöttömien työllistymisen mahdollisista haasteista. Marianne 
kertoi kokemuksistaan Suomen Kylät -hankkeen pitkäaikaistyöttömien työllistämisestä, 
ja häneltä saa tarvittaessa neuvoja. Keskustelua kehitysmahdollisuuksista käytännön 
töissä, kuten puutarha- ja pihanhoitoa tai ikkunanpesua. Kyläyhdistysten tulisi hyödyntää 
tällaiset mahdollisuudet paremmin. 
 

6. Möte för genomgång av den kommande (interna) kollektivtrafiken och feedback 
Kokous liittyen tulevaan (sisäiseen) joukkoliikenteeseen ja palaute liikenteestä  
Den nya interna trafiken planeras starta fr.o.m. sommaren 2023. Rutter och tidtabeller 
gås igenom med byaforumet via Teams under februari månad. Även andra än 
byaforumets medlemmar får delta i mötet. Smart Countryside Mobility -projektets enkät 
om den interna trafiken görs under slutet av februari eller i början av mars. Byaforumet 
får ta del av enkäten och dela den vidare. Upphandlingen för trafiken sker i februari. Ett 
nytt biljettsystem där staden bestämmer priserna tas i bruk. S.k. turistrutter kör även på 
sommarhelgerna. Själva ärendet behandlas senare, kommande möte endast för 
kommentarer och feedback. 
Planer på att återuppta Byabuss-projektet? Det avslutades under coronapandemin av 
inbesparingsskäl, men har fått bra feedback så den ersätts delvis av anropstrafiken från 
hösten 2023. 
 
Uuden sisäisen liikennepalvelun on tarkoitus alkaa kesällä 2023. Reitit ja aikataulut 
käydään helmikuun aikana läpi kyläfoorumin kanssa Teams-kokouksessa. Myös muut 
kuin kyläfoorumilaiset voivat osallistua tähän kokoukseen. Smart Countryside Mobility -



hankkeen kysely liikenteestä tulossa helmi-maaliskuussa. Kysely jaetaan ryhmälle, 
vapaasti jaettavissa. Hankinta suoritetaan helmikuussa. Uusi lippujärjestelmä, jossa 
kaupunki päättää lippujen hinnoista, otetaan käyttöön. Ns. turistireitit kulkevat myös 
kesäviikonloppuisin. Kutsuliikenne on suunnitteilla syksystä 2023 alkaen. 
Onko suunnitelmissa jatkoa Kyläbussi-hankkeelle? Se lopetettiin koronapandemian 
aikana säästösyistä, mutta on saanut hyvää palautetta, joten kyläbussi korvataan 
ainakin osittain kutsuliikenteellä. 
 

7. Övrigt / Muuta 
Gunilla från Pomoväst r.f. informerade om fortsatt finansiering för Leader-projektet. 
Tilläggsinformation kommer på våren. Hon informerade också om Skärgårdsseminariet, 
som ordnas 29.3. 
 
Gunilla Pomoväst ry:ltä kertoi Leader-hankkeen rahoituksen jatkamisesta. Lisätietoa 
kevään aikana. Hän kertoi myös Saaristoseminaarista, joka järjestetään 29.3. 
 
Diskussion om generalplaner och delgeneralplaner samt eventuell brist på sådan 
beroende på ort. Jennifer påminde om Raseborg 2050-projektet, Planläggningens enkät 
om planering och stadsutveckling, som i framtiden inverkar på dessa planer. 
 
Keskustelu yleis- ja osakaavoituksesta, sekä niiden mahdollisesta puuttumisesta eri 
paikkakunnilla. Jennifer muistutti kaupungin kaavoitusosaston kyselystä suunnittelusta ja 
kaupunkikehityksestä (Raasepori 2050-hanke), joka tulevaisuudessa vaikuttaa 
kaavoitukseen.  
 
Diskussion om kollektivtrafikens budget. Fastslagen för det innevarande året. 
Planeringen för år 2024 borde börja planeras, upphandlas och utvecklas. 
 
Keskustelu joukkoliikenteen budjetista. Kuluvan vuoden budjetti on päätetty, mutta 
vuoden 2024 suunnitelmia pitäisi aloittaa ja kehittää. 

 
Marianne önskade diskussion i Facebook-gruppen om medborgarbudgeten och tog upp 
exemplet med Äänekoskis medborgarbudget. Jennifer berättade att medborgarbudgeten 
görs på samma sätt som ifjol, men för nästa år görs en utvecklingsplan. 
 
Marianne toivoi keskustelua ”osallistuvasta budjetista” Facebook-ryhmässä. Hän kertoi 
esimerkkinä Äänekosken osallistuva budjetti -hankkeesta. Jennifer kertoi, että 
osallistuva budjetti -hanke toteutetaan tänä vuonna viime vuoden malliin, mutta 
seuraavalle vuodelle laaditaan kehityssuunnitelma. 

 
8. Raseborg byaforums nästa möte 

Raaseporin kyläfoorumin seuraava kokous 
Tisdag / Tiistaina 28.3.2023 kl. / klo 18–20.00.  
Värd för nästa möte är Prästkullanejdens Hembygdsförening, Nitlaxvägen 12. 
Kokouksen järjestää Prästkullanejdens Hembygdsförening, Nitlaxintie 12. 

 



9. Mötet avslutades kl. 20.10.  
Kokous päättyi klo 20.10. 
 

 
Raseborg / Raaseporissa 31.1.2023 

 
 

__________________________                  __________________________ 
Ordförande/Puheenjohtaja                  Sekreterare/Sihteeri 

Jennifer Gammals                               Barbro Österman 

 

 

__________________________                 __________________________ 

Protokolljusterare/             Protokolljusterare/ 

Pöytäkirjantarkastaja       Pöytäkirjantarkastaja 

Marianne Liitelä                                        Marja Selenius 


